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Protokoll från handikapprådets sammanträde 2009-09-07 
 
 
Ledamöter Kerstin Järneberg, ordförande NHR, HSO 
 Ove Martinsson, vice ordförande AAF, HSO 
 Ingrid Edin HRF, HSO 
 Agneta Hagström DHR 
 Ebba Lundgren FEB, HSO 
 Blazena Westerlund FA, HSO 
   
Förhinder Vivi-Anne Emanuelsson SRF 
   
Tjänstemän Per-Ove Mattsson avdelningschef 
 Pia Sundqvist nämndsekreterare 
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Justeras:   
 
  Ingrid Edin, ledamot 
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-
berg och Ingrid Edin. Justering sker torsdag 10 september. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde 2009-08-17 anmäldes. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet 2009-08-27 
Inget fanns att rapportera. 
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet 2009-09-17 
Ärende nr 5: Svar på skrivelse från (s), (mp) och (v) om medarbetarna 
Blazena Westerlund ansåg att frågan om tillräcklig personalbemanning var 
bra, men menade samtidigt att det kan vara svårt att avgöra vad som är 
”tillräckligt” bemanning. Kanske skulle (brist på) fritid för de boende kun-
na vara en indikator, eller omsättningen bland personalen. Kanske finns det 
också något i verksamhetsplanen som kan vara till ledning. 
 
Ärende nr 7: Kulturbidrag till utomstående organisationer hösten 2009 
Ebba Lundgren frågade hur medlen delas upp mellan vårens och höstens 
ansökningstillfälle. Avdelningschef Per-Ove Mattsson lovade återkomma 
med besked vid rådets nästa möte. 
 
Ärende nr 11: Förslag till inrättande av trygghetsboende i Stockholms stad 
Rådet hade inga synpunkter på ärendet. 
 
Ärende nr 3: Svar på medborgarförslag om att förebygga ohälsa och främ-
ja hälsa för barn och unga i Farsta 
(Detta är ett av de ärenden som inte har skickats ut till rådet inför dagens 
möte, enligt den överenskomna nya rutinen att endast ärenden av allmänt 
eller principiellt intresse samt sådana ärenden som direkt berör respektive 
råd skickas ut.)  
 
Blazena Westerlund bad om information om ärendet, med hänvising till en 
studie som visar betydligt högre ohälsotal bland personer med olika former 
av funktionsnedsättning. Per-Ove Mattsson redogjorde för ärendet och lo-
vade – på fråga från Blazena – ordna så att en enhetschef vid något av för-
valtningens gruppboenden kan medverka vid ett kommande möte och be-
rätta om hur man arbetar med hälsofrämjande åtgärder bland de boende. 
 

§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för vuxna 
Inget fanns att rapportera för tillfället. 
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§ 6 Dagens gäst: Åke Reichard, marknadsområdeschef vid Atrium 

Åke Reichard, marknadsområdeschef vid fastighetsägaren Atrium Ljung-
berg, gästade återigen rådet och berättade om de åtgärder som har genom-
förts i fastigheten sedan hans förra besök. Ombyggnadsprogrammet är nu i 
princip helt genomfört, bortsett från resterande byten av hissar. Entréerna 
har exempelvis målats i ljusare färg och försetts med ny belysning och väx-
ter – konstgjorda, i enlighet med rådets önskan om hänsyn till allergiker. 
 
Den informationstavla som kommer att sättas upp på golvet i entrén kom-
mer att omgärdas av en skena som förhindrar att synskadade stöter ihop 
med den, och som leder besökare vidare bort mot hissarna. På rådets fråga 
om en motsvarande informationstavla för synskadade uppmanade Åke rå-
det att lämna konkreta förslag på hur den skulle kunna utformas. 
 
Dörröppnaren utanför entrén vid Storforsplan 36 sitter inte i direkt anslut-
ning till dörren utan på en av pelarna. Rådet föreslog därför att det sätts 
upp en skylt bredvid dörren som upplyser om öppnarens placering. 
 
På fråga från Åke om parkeringsplatser och tillfartsvägar framförde rådet 
att parkeringsplatserna är väldigt smala och att det även är mycket trångt 
vid in- och utfarterna när ett antal bilar ska passera där samtidigt. Föreslogs 
också att raderna med parkeringsplatser skyltas på något sätt så att det blir 
lättare att hitta tillbaka till den egna bilen. En klocka skulle kunna sättas 
upp för att underlätta vid inställningen av parkeringsskivorna. 

  
Åke berättade att en begränsad del av den nya centrumanläggningen kom-
mer att invigas den 22 oktober i år, medan den stora invigningen sker ett år 
senare, i samband med Farsta Centrums 50-årsjubileum. Eftersom Åke an-
svarar för kontorsfastigheten men inte för centrumanläggningen önskade 
rådet även få ett besök av ansvarige Mattias Celinder för att kunna framfö-
ra sina synpunkter på serviceanläggningar mm i gallerian innan det är för 
sent. 

 
§ 7 Övriga frågor  

Kerstin berättade att Skarpnäck har anmält fyra ledamöter samt rådets sek-
reterare till det gemensamma mötet den 28 september. Från Enskede-
Årsta-Vantör har ännu inga anmälningar gjorts. 
 

§ 8 Nästa sammanträde 
Rådets nästa sammanträde hålls måndag 12 oktober 2009 kl 15.00-16.30, 
med förmöte kl 14.15. 
 


